
 

Ravsted Børneunivers 

Mødeindkaldelse 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: mandag den 26. aug. 2024 
Tid: 18:00 – 20.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Karina 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta Vulpe 
 
Fraværende: 
Christopher M. H. Hansen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet (ny for- og næstformand) 10 min Vi skulle have besøg af det nye elevråd – 
desværre er Caroline ikke helt frisk, men vi fik 
fint besøg af den nye formand – Magnus.  
Michael spørger hvorfor Magnus har stillet op 
til elevrådet? Hvortil Magnus svarer: Man gør 
noget for skolen og får en belønning for det. 
Den gode gerning og belønning vægtede 50/50.  
 
Der er i elevrådet snakket om at anskaffe 
sjippetov og trampoliner. 
Tanken er at man så klassevis kan skiftes til at 
have ret/tid til trampolinen en fast ugedag.  
Der er dog ikke enighed i elevrådet om der skal 
investeres i trampoliner. Elevrådsrepr. er i 
tænkeboks… 
Ting som regler, størrelse, antal og prisklasse 
skal man forholde sig til – og især det med at 
det vil gøre et kæmpe indhug i deres kasse-
beholdning gir’ noget at tænke over… 
 
Ellers har elevrådet snakket om at holde et 
loppemarked i løbet af efteråret. (a la samme 
model som i 2022 og 2023) 
 
Vi snakkede lidt om proceduren og regler 
omkring valg til elevrådet. Der skal vælges to 
repræsentanter og én suppleant fra 
henholdsvis 4. - 5. og 6. klasse. Og helst en pige 
og en dreng fra hver klasse, så alle interesser er 
repræsenteret. Det er rart at valget er 
anonymt, så der er ikke noget ydre pres.  

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


 

(Underskrivelse af ref.)    
 
 
 

360 Ravsted børneunivers, v/Karina og 
Christopher (Michael - evt. små-tilføjelser) 

15 min Dagplejen:  
Det går godt – både Monica og Ingelise har 
hver fået et nyt barn som roligt er kommet 
godt i gang.  
Annette fra børnehaven er blevet ny 
medarbejder i legestuen. Hun havde sin første 
vagt i fredags med de små børn og det var gået 
godt.  
 
Børnehaven: 
Der er gang i den nye struktur. Om morgenen 
kan børnene nu afleveres på skolen hvorefter 
pædagogen henter børnene 07.05.  
Pasning i børnehaven starter 07.10.  
Om eftermiddagen bliver børnene hentet af 
Nicoline omkring kl. 15.20, så børnehaven 
lukker 15.30. Fra 16.00 til 16.30 er der en 
voksen til at passe SFO og børnehavebørn.  
 
Eftersom der er flest SFO-børn, der skal passes i 
ydertidspunkterne, er det bestemt at 
børnehavebørnene skal over i SFO’en og ikke 
SFO-børn, der skal over i børnehaven.  
Indtil videre er det gået godt - der har ikke 
været nogle meldinger, der indikerer andet. 
Børnehaven er ret sårbar, da der kun er 3 
pædagoger til at dække alle timer i 
børnehaven.  
 
Desuden er der kommet et nyt barn fra 
Kindergarden, som er faldet godt til.  
 
Børnehaven har fået en praktikant – en kvinde 
sidst i 40’erne som har været 
langtidssygemeldt. Hun skal være i børnehaven 
i 8 uger, hvor hun gradvist skal have flere og 
flere timer.  
Hun skal primært være hos billerne.  
 
Børnehave-børnene elsker at komme over på 
skolen om eftermiddagen. Billerne kan virkelig 
godt li’ at komme til bille-matematik, hvor de 
store børnehavebørn får lov til at lege lidt med 
matematikken. Det er med til at forstærke den 
røde tråd og god og effektiv brobygning. 
 
Skolen:  
God start – gode hold/klasser.   
Der er snart forældremøder på skolen. 
 
Der kommer flere detaljer på skoledelen næste 
gang, når Christoffer er retur fra barsel.  



I SFO er der rigtig mange p.t.  – små 40 børn.  
Jacob og Nicoline er glade for at være her, og 
de siger at børnene er gode sammen – få 
konflikter. De to samt Helene udgør et godt 
team. 
Der er et Åbent Hus arrangement i SFO’en 
senere på efteråret. (for 
forældre/bedsteforældre) 
 
 

Arb. lørdag, 7. sept. og bestyrelses-arr. senere 
samme dag 

15 min Der er ca. meldt 21 voksne og 21 børn til 
arbejdsdag. Vi mødes til morgenmad og Jan 
fortæller og fordeler opgaver afhængig af vind 
og vejr. Det slutter ca. kl. 12.  
 
Bestyrelsesarrangementet vendes.  
Festudvalg, der står for at arrangere 
arrangementet: Ida, Nicoletta og Pia. 
Henrik og Christian sørger for lerduer og våben.  
 

Forældrelandsmøde 22-23. nov. (evt. 
deltagere/hvem) 

10 min Det vurderes det ikke har relevans for vores 
skole i forhold til sammenligning med 
problemstillinger fra andre store skoler.  
Det vil koste ca. 5.000 kr. at sende to 
bestyrelsesmedlemmer af sted.  

Dagpleje-området, kort repetition vedr. 
sagen/området (robusthedspulje, se evt. 
seneste referat) 

  5 min I efteråret ’23 og her i løbet af foråret ’24 blev 
vores dagplejestruktur grundigt og løbende 
drøftet. Politisk har Børne-og 
Uddannelsesudvalget også længe analyseret og 
drøftet dagplejen. (se evt. tidligere referater, 
her er bestyrelsens drøftelser, mulige scenarier 
og beslutning m.v. grundigt beskrevet). Der 
etableres fra politisk hold en såkaldt 
”robusthedspulje,” som vi kommer til at kunne 
søge midler fra. (kun i relation til dagplejen) 
Vi ved dog endnu ikke præcist til hvad og i 
hvilket omfang vi kan søge… 
Michael er obs. på hvad puljen kommer til at 
indeholde og hvad man kommer til at kunne 
søge til.  
Det følges op her i løbet af efteråret… 
 
Lige nu er der godt gang i vores dagpleje, p.t. 
har de fuldt hus, 5 børn hos både Monika og 
Ingelise. (oveni et par børn på venteliste) 
 
 

”den nærmeste fremtid”(Michael) 10 min Kort rids på hvad der rør’ sig lige nu.  
National test ruller fra indeværende uge og 6 
uger frem. (dansk og matematik) Det er sidste 
år med denne ”overgangstest” - næste år 
kommer ny type test.  
 
Midt i september skal 0.-4. Klasse til Solbakken 
fra onsdag til fredag.  
 
Politiske forhandlinger omkring ”frisættelse af 



Folkeskolen.” Hvad det konkret ender med 
vides ikke…måske mere magt til den enkelte 
lokale bestyrelse… En del er rettet mod 
udskolingen, som ikke er relevant for os.  
Måske kommer der mere magt til bestyrelsen 
eksempelvis ift. at bestemme hvilke fag vi vil 
prioritere. Er det tilfældet, kan vores skole lave 
en skarpere profil. Der vil forhåbentlig komme 
mindre topstyring – det lyder som en  
spændende fremtid… 
 
Der har de seneste par uger været meget 
omkring folkeskolen i pressen.  

Støtteansøgning – pulje til morgensang og 
børnehave (hvis noget vi skal søge, hvem 
deltar’ i et mini-udvalg) 

10 min Kan der hentes penge til morgensang på 
skolerne. Der kommer en pulje, der kan søges 
fra september, hvor der kan søges puljer til 
instrumenter eller få besøg af Phillip Faber.  
 
Forslag vi kan søge til: søge midler til 
sangbøgerne: se og syng 1, 2 og 3, 
klavertræning  og instrumenter – trommer til 
børn. 
 
Musikundervisning vendes. Vi har ikke faste 
musik-lektioner på skolen, men dog en del 
sang. I foråret ’23 var der en musiklærer ca. 40 
timer til hele mellemtrinnet. Dette forsøges 
igangsat igen til foråret ’25. 
 
Punktet tages op igen på næste best.møde, 
hvor vi ved mere om puljen… 
 

Møder fremadrettet fastlægges(datoer, 
tidspunkt) 

10 min 3. oktober – Henrik kage 
4. november – Christian kage 
4. december – Nicoletta kage 
16. januar – Pia kage 
24. februar kl. 18.00 – Louise kage 
26. marts – Tine kage 
7. maj – Lene kage 
19. juni kl. 18.00 med 
forplejning/fællesspisning. 
 
Fællesaften (støtteforeningens generalfors. 
samt Fællesbestyrelsens valgaften) – datoen 
afklares med støtteforeningen, vi sigter mod d. 
26. maj. 
 

Eventuelt (kort div./blandet info) 10 min Evaluering sommerfest – det gik rigtig godt.  
Det virkede godt at alle var samlet på 
sportspladsen, så man kunne snakke lidt 
indbyrdes.  
Tilbagemeldingerne har været gode – det var 
godt at det var noget andet end de seneste år. 
Dyrene artede sig og det var en succes.  
God mad.  
 
Alkohol vendes -  Hører alkohol hjemme til et 



 

arrangement hvor børn/elever er med? Er det 
harmløst med en øl…Vi har aldrig hørt 
noget/haft et problem, men hvad må vi 
egentlig… 
Michael tager den videre og undersøger 
nærmere.  

Nordea fond – natur og køkkenhave  En forælder har spurgt om vedkommende 
måtte søge på universets vegne. 
Der er tanken at søge midler til at hele 
børnehaven kan komme med i glad zoo med en 
natur/dyreguide.  
Eller vadehavscentret med en traktor til 
Mandø.   
Karina undersøger status hos den pågældende 
forælder og vender tilbage.  

Invitation fra Ravsted Borgerforening sendes 
rundt 

 Der er fællesmøde for alle foreninger i Ravsted 
den 10. oktober kl. 19.00, Ravsted 
Forsamlingsgård. Bilag udleveret af Pia.  

Hvad er holdingen til tyggegummi i skolen?  I nogle klasser er der givet lov til at have 
tyggegummi for at øve deres mundmotorik.  
Så længe tyggegummiet bliver i munden, og 
senere ender i den rigtige skraldespand, er det 
ikke et problem. 

Lærernes dag den 4. Oktober.   Der skal skrives ud på Aula, hvem der kan 
hjælpe med at se efter børnene mens lærerne 
får morgenmad. Tine skriver ud 14 dage inden.  

Tilmelding til overordnet kommunal kostpolitik.   Michael har sendt noget ud om et kæmpe 
mødeforum for Aabenraa Kommune, omkring 
kostpolitik.  
Michael skal melde ind om der er en herfra der 
vil med. Det vurderes at vi har vores egen 
kostpolitik, og tænker ikke vi behøver at 
deltage.  


